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على بعض الاستجابات تحمل الاداء اثر و MT-ATP6))اشكال جين 
 الفسيولوجية للاعبي كرة قدم الصالات((

 

 الباحث                                                                         المشرف     

 ا.د فلاح حسن عبداللهعلي سلام كاظم                                                      

 
 الاسىتا ب   بعى   على   الاداء تحمى  واثىر MT-ATP6  جىن  هدفت الدراسة في التعرف على  اكىل  

 وVEو  Rfو    HRو  RQوك نىت المتينىرا  المدروسىة هىي    الص لا  قدم كرة للاعبي الفسنولوجنة

VT  وVO2/Kg وVCO2 وvO2HR  وVE/VO2 وVE/VCO2 وMETوVO2MAX   امى )

حدد الباحث مجتمع البحث وهم لاعبوا اندية الفراا  الاوطرل لةراد  ردم نسبة لماتمع وعننة البحث  فقد ب ل

للدواي الممترا  والداجرة الاولرا  ام ترم ارتيراا عينرة البحرث  2017/2018الصالا  للموطم الاياضي 

عبيري  علرا مطرتو  باللايقة العمدية لاندية الدواي الممتا  وهم لاعبوا نادي نفل الوطرل ةونري يضرم لا

( لاعبا   اما اندية الداجرة الاولرا دقرد ةرا  15عالي وحاصل علا الماة  الاابع اطيويا والبالغ عددهم )

( لاعبي  لةرل نرادي  و رد 8( لاعبا بوا ع )16نادي الطنية والاتفاق م  محادظة الديوانية والبالغ عددهم )

ودحرر  ( cc3بمقرداا ) طرتليعية علررا مراحلتي  الاولررا طرحن الرردم مر  الاعبرري ترم اجرااا التجابررة الا

( 3الجي  للتعاف علا الاشةال والماحلة الثانية اداا  ارتباا عتبة التهوية الائويرة التري اطرتما  لمردد )

  بي ( اطبوع وةان  اهم الاطتنتاجا  هي الاع1اطابيع وارتباا تحمل الاداا المعد م   بل الباحث ولمدد )

 يطرم  والرمي( اللا رة بيو ) نداياوالمايتوة دارل اللا ة انتاج دي الاطاع هم GA)) نوع م  المصنفي 

 يطم  ارا وجانن جانن الائويةهما التهوية وتاريا انةطاا عتبة ممةنة دتاد لالول البدني الاداا دي لهم

 .لادااا تحمل ارتباا ةما دي  ممة   م  وبا ل بطاعة البدني العمل اداا دي

 الرسالة مستخلص
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Gene forms of MT-ATP6 and the effect of performance 

endurance on some physiological responses of football futsal 

players 

             Supervisor                                                                       Researcher 

Pr.Falah Hassan Abdullah                                    Ali Salam Kadim 

Abstract 

       The aim of the study was to investigate the effect of MT-ATP6 gene 

on 

some physiological responses associated with the performance of futsal 

players. The studied variables were RQ, HR, Rf, vt, VE, VO2 / Kg, 

VCO2, VO2HR, VE / VO2, VE / VCO2, MET and VO2MAX) For the 

community and the sample of the research, the researcher identified the 

research community and they are members of the clubs of the Middle 

Euphrates Futsal season 2017/2018 for the Premier League and the first 

class, as the sample was selected by the deliberate way of the Premier 

League clubs are players of the Central Oil Club, which includes two 

players on a high level and got the center The fourth Asian (15) players, 

either clubs The first was the Alssania and the club of Aletifak from the 

Diwaniyah Governorate, which is 16 players with 8 players per club. The 

experiment was carried out in two phases: the first was the withdrawal of 

blood from the players  ) 3cc) and the examination of the gene to identify 

the shapes and the second stage. (3) weeks and the test of performance of 

the performance of the researcher for a period of (1) week The most 

important conclusions are players classified as (GA) are the fastest in the 

production of energy within the mitochondria (energy houses), which 

allows them to physical performance for as long as possible and delayed 

refraction Threshold of pulmonary ventilation is Jean. 
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